

銘傳大學諮商與工商心理學系必選修科目表（二零九學年度入學生適用）

Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)

09.18.2020.

科目名稱 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year				第二學年 2 nd year				第三學年 3 rd year				第四學年 4 th year				備註 Note
			上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		
			授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	授課 Class	實習 Lab	
心理病理學（一）* Psychopathology I	3	3									3								
心理病理學（二）* Psychopathology II	3	3											3						
生理心理學 Biological Psychology	3	3									3								
老人心理學 Geropsychology	3	3													3				
社區心理學 Community Psychology	3	3											3						
神經心理學 Neuropsychology	3	3													3				
性心理學 Psychology of Sex and Gender	3	3													3				
物質濫用與成癮 Substance Use and Addiction	3	3													3				
健康心理學* Health Psychology	3	3															3		
心理衡鑑 Clinical Psychological Assessment	3	3															3		
兒童臨床心理學與早期療育 Clinical Child Psychology & Early Intervention	3	3															3		
企業組織與管理 Business Organizations and Management	3	3	3																
工商心理學導論 Introduction to Industrial and Organizational Psychology	3	3		3															
行銷管理 Marketing Management	3	3					3												
領導心理學 Psychology of Leadership	3	3						3											

銘傳大學諮商與工商心理學系必選修科目表（二零九學年度入學生適用）

Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)

09.18.2020.

科目名稱 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year				第二學年 2 nd year				第三學年 3 rd year				第四學年 4 th year				備註 Note		
			上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring				
			授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab			
訓練與發展 Training and Development	3	3					3														
消費者行為 Consumer Behavior	3	3									3										
績效管理 Performance Management	3	3										3									
員工甄選 Personnel Selection	3	3										3									
薪資管理 Compensation Management	3	3									3										
工商心理學專題 Special Topics in Industrial Psychology	3	3										3									
組織發展與變革 Organizational Development and Change	3	3												3							
工商心理學個案研討 Case Study in Industrial and Organizational Psychology	3	3												3							
國際人力資源管理 International Human Resource Management	3	3																3			
組織文化 Organizational Culture	3	3																	3		
軍訓（一上） Military Training Educational (I)	0	2	2																		
護理（一上） Nursing Education (I)	0	2	2																		
軍訓（一下） Military Training Educational (II)	0	2		2																	
護理（一下） Nursing Education (II)	0	2		2																	
軍訓（二上） Military Training Educational (III)	0	2			2																
其他選修 Other Electives																					單學期課程 Course of single semester

銘傳大學諮商與工商心理學系必選修科目表（二零九學年度入學生適用）

Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)

09.18.2020.

科目名稱 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year				第二學年 2 nd year				第三學年 3 rd year				第四學年 4 th year				備註 Note
			上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		
			授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	
軍訓（二下） Military Training Educational (IV)	0	2							2										
體育選修（四上） Physical Education (7)	2	2													2				
體育選修（四下） Physical Education (8)	2	2															2		
綜合活動領域概論 Introduction to integrated Activity	2	2					2												
諮詢理論與技術 Theories and Techniques of Consultation	2	2					2												
系統合作實務 Systemic Collaboration Practice	2	2							2										
團體活動設計與實施 Group Activity Design and Implementation	3	3											3						
方案設計與評鑑 Program Planning and Evaluation	2	2											2						教程輔導 科課程 Teach Education Program
危機處理 Crisis Intervention	2	2											2						
學習輔導 Learning Guidance	2	2					2												
綜合活動學習領域課程設計與實施 Integrated Activity Curriculum Design and Application	2	2							2										
家庭生活教育概論 Introduction to Family Life Education	2	2									2								

銘傳大學諮商與工商心理學系必選修科目表（二零九學年度入學生適用）

Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)

09.18.2020.

科目名稱 Course	學分 Credits	時數 Hours	第一學年 1 st year				第二學年 2 nd year				第三學年 3 rd year				第四學年 4 th year				備註 Note
			上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		上 Fall		下 Spring		
			授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	授課 Class	實習輔導 Lab	
學校輔導方案發展與評鑑 Development and Evaluation of School Counseling Programs	2	2																	
戶外探索設計與實施 The Design and Implementation of Outdoor Exploration	2	2																	
79																			
總計 Total Required Course Credits	必修科目學分數合計 Subtotal Required Course Credits	79																	
	至少應選修學分數 Minimum Credits Required for Elective Professional Courses	49																	
	本系系訂選修學分數 Departmental Required Elective Course Credits	30																	
	得承認外系選修學分數 Maximum Credits of Elective Courses from Other Departments	19																	
	合計 Total	128																	

備註：Notes:

1. 依本校學則規定，大學部學生需通過「服務學習」、「英語能力」、「資訊能力」、「中文能力」、「運動能力」及「專業基本能力」檢定，始得畢業。

In accordance with MCU General Provisions for Study, all undergraduate students must pass the requirements for Service-Learning, English Proficiency, Information Technology Proficiency, Chinese Proficiency, Sports Ability, and Basic Professional Skills in order to graduate.

Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)

09.18.2020.

2. 通識教育課程在畢業前至少必須修完十二學分，課程分「人文」、「社會」、「自然」三個領域，每個領域再分「核心」、「延伸」二類，每位學生在每一領域的每一類至少必須修一門課兩學分方得畢業。

Students have to earn at least 12 General Education credits before graduation, which should include at least one course each from Humanities, Social Sciences, and Natural Sciences. These categories are sub-divided into core and extended courses, and at least one 2-credit course from each subdivision under each category must be completed to qualify for graduation.

3. 培育中等學校輔導科教師專門科目請見單科說明（國民中學綜合活動領域輔導專長、及中等學校輔導教師）

Courses of Teacher Education Program, please refer to the individual subject descriptions (guidance expertise in the field of comprehensive activities in national secondary schools, and secondary school counseling teachers)

4. 教育學程及通識教育多修之學分數不列計於畢業學分內。

Courses taking in the Teacher Education Program and General Education may not be included in the total number of credits required for obtaining a Bachelor's degree.

5. 本系學生需選修整合課程至少六學分。

Students of the department are required to take at least 6 credits of integrated elective courses.

6. 因特殊緣故需重補修本系專業必修課程者，經系主任同意後可修其他學系相近科目名稱之課程，並可列入畢業學分。

Students who have to retake the Department required courses but for special reasons need to take courses offered by other departments should have this request approved and signed by the Department Chair, and these credits may be counted into a Bachelor's degree.

7. 本系畢業學分中承認外系相關課程及全民國防教育軍事訓練、護理、體育之選修，學分數不得超過十九學分。

Students may take relevant courses from other departments and elective courses including Military Training Education, Nursing Education and Physical Education; a maximum of 19 of these credits may be counted toward graduation.

**Ming Chuan University Department of Counseling and Industrial/Organizational
Psychology Course Outline (for all students entering in 2020 AY)**

09.18.2020.

8. 未列於畢業課程架構的跨領域學分學程之學分，可認列為外系學分。

The credits of interdisciplinary focused course program are not included in course structure diagram that can be regarded as the other department credits.

9. 選修諮商、工商或臨床心理學學分學程，請依學校規定辦理申請。

Students who would like to take Counseling Psychology Focused Course Program, Industrial/Organizational Psychology Focused Course Program or Clinical Psychology Focused Course Program are required to file applications in accordance with relevant regulations of the University.

10. 性心理學、領導心理學為十力課程中的道德力課程。

Psychology of sex and gender and Psychology of Leadership belong to MCU morality competency course.

11. 本必選修科目表新增之必修課程，可追溯至 109 學年度以前入學學生為其選修課程。

The required courses on this Course Outline may be counted as elective course credits toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2020-21 academic year.

12. 本必選修科目表之選修課程，可追溯至 109 學年度以前入學學生適用。

The elective courses on this Course Outline may be counted toward total graduation credits by students who entered the university prior to the 2020 academic year.